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Úvod 

V roce 2021 jsme se v Herinku, stejně jako Česká republika nebo celá 

Evropa, i nadále potýkali s neviditelným protivníkem – onemocněním 

covid-19, který ovlivnil chod celé společnosti dosud nevídaným způsobem. 

Přesto se události v naší obci nezastavily. 

 

Jana Šteffelová  
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2021 
  

Epidemie onemocnění COVID-19 pokračuje i v roce 2021. Na celém 

světě je už přes tři sta miliónů potvrzených případů a pět a půl miliónu 

zemřelých.  

 

O půlnoci na 1. ledna skončil definitivně svazek Velké Británie s Evrop-

skou unií. S příchodem Nového roku vypršelo přechodné období, v němž 

se země nacházela od vystoupení z EU 31. ledna 2020. 

 

20. ledna demokrat Joe Biden složil přísahu a stal se 46. prezidentem 

USA. Kvůli pandemii covidu-19 se jí zúčastní jen zlomek obvyklého počtu 

návštěvníků, poprvé po 152 letech na ní chybí odcházející hlava státu - 

Donald Trump totiž stále odmítá uznat svou prohru v listopadových 

volbách a tvrdí, že k ní došlo kvůli podvodům demokratů. O tom se mu 

však nepodařilo ani v desítkách žalob přesvědčit soudy. 

 

19. červenec - Evropská komise schválila český Národní plán obnovy, 

který otevře cestu ke 180 miliardám korun dotací z mimořádného 

krizového fondu Evropské unie. Investovat se má především do urychlení 

digitalizace české ekonomiky, rozvoje udržitelné dopravy a inovace 

vzdělávání. 

 

USA zahájily stahování svých vojsk z Afghanistánu. Závěrečná fáze 

odchodu se měla odehrát od 1. května do 11. září a měla znamenat 

ukončení nejdelší války Spojených států – trvala celých 20 let. Nastalé 

situace ale bleskově využila teroristická organizace Taliban, která do 

konce srpna dobyla většinu Afghanistánu a ukončila činnost všech jejích 

úřadů, které zajišťovaly funkci státu. Afghánská republika přestala de 

facto existovat. V září Taliban vyhlásil Afghanistán za islámský emirát  

a ustanovil novou prozatimní vládu, složenou z předních vůdců Talibanu. 

 

Také sportovní svět se v roce 2021 učil koexistovat s covidem a ve 

velkém se splácely pandemické dluhy. S ročním zpožděním se usku-

tečnilo Mistrovství Evropy ve fotbale 2020. Mělo se původně konat  

od 12. června do 12. července 2020, ale bylo o rok odloženo 

 

 

 

významné 
světové 
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https://www.idnes.cz/zpravy/zahranicni/usa-spojene-staty-volby-hlasovani-donald-trump-prezident-joe-biden-demokrat-republikan-kapitol-inaug.A210118_155954_zahranicni_dtt
https://www.idnes.cz/zpravy/zahranicni/usa-spojene-staty-volby-hlasovani-donald-trump-prezident-joe-biden-demokrat-republikan-kapitol-inaug.A210118_155954_zahranicni_dtt
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kvůli pandemii covidu-19 v Evropě. Ač bylo konání turnaje přeloženo na 

rok 2021, zůstal mu původní název včetně letopočtu. Poprvé v historii se 

zápasy konaly v 11 evropských městech v 11 různých zemích. Zvítězila 

Itálie po penaltovém rozstřelu. 

 

Letní olympijské hry 2020 se konaly v japonském Tokiu. Slavnostní 

zahájení proběhlo 23. července 2021, zakončení se uskutečnilo 8. srp-

na 2021. Původně bylo slavnostní zahájení plánováno na 24. červenec 

2020 a zakončení na 9. srpen 2020. Kvůli probíhající pandemii 

koronaviru se v březnu 2020 japonský předseda vlády dohodl 

prezidentem Mezinárodního olympijského výboru, že se letní hry 

přesunuly na rok 2021. Bylo to poprvé, co byly olympijské hry odloženy, 

nikoli zrušeny. Česko v hodnocení výsledků jednotlivých zemí skončilo na 

18. místě, získalo 11 medailí. Jednalo se tak pro ČR o nejúspěšnější letní 

olympiádu v samostatné historii republiky. 

 

13. listopad - Představitelé téměř 200 zemí světa se na klimatické 

konferenci COP26 ve skotském Glasgow shodli na společném znění 

dohody o dalším postupu v boji s klimatickými změnami. Země souhlasily 

s postupným odklonem od používání uhlí k výrobě elektrické energie. 

 

Osmého prosince byl německým spolkovým sněmem zvolen nový 

kancléř. Stal se jím přesvědčivě sociální demokrat Olaf Scholz, jenž ve 

funkci nahradil Angelu Merkelovou. Ta funkci kancléřky zastávala 

šestnáct let. 

  

 

Onemocnění Covid-19 neopustilo v roce 2021 ani Českou republiku. 

V tomto roce se v ČR oficiálně nakazilo bezmála dva milióny osob z toho 

necelých 25 tisíc zemřelo ve spojení s nemocí. 

Virus se stal nejen zdravotním, vědeckým, ale také politickým 

problémem. Ve snaze zastavit pandemii představil kabinet Andreje 

Babiše (ANO) hned na začátku ledna úpravu protiepidemiologického 

systému, tzv. PES. Začal víc odrážet realitu, což s sebou přineslo 

zpřísnění některých opatření. Pro většinu žáků a studentů zůstaly 

zavřené také školy. Přes omezení a uzávěry se nedařilo šíření viru 

zastavit. Zahraniční média, zejména ta německá, přinášela informace, že 

Česko je epidemiologická bomba Evropy. V reakci na přeplněné 
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nemocnice tak koncem ledna česká vláda uzavřela na čas hranice pro 

cizince.  

Ani v únoru se ale situace nezklidňovala. Naopak. 11. 2. došlo dokonce 

k úplnému uzavření tří okresů. Vláda zakázala lidem z okresů Cheb, 

Sokolov a Trutnov vycestovat z domovů. Ostatní občané ČR do nich 

naopak nesměli přicestovat. V polovině února vláda vyhlásila nouzový 

stav a začalo se opět jednat o tvrdém lockdownu. Kritici vládních 

rozhodnutí poukazovali na to, že se musí rozběhnout především 

očkování, aby se nepříznivá situace v zemi zvrátila. To si začalo oficiálně 

v lednu, ovšem hladce v prvních dvou měsících neprobíhalo.   

Očkování se rozjelo naplno až v březnu. V první fázi měly přednost 

vybrané, nejvíce ohrožené skupiny obyvatel: senioři, učitelé, 

zdravotníci.... Od května pak mohl na vakcinaci přijít každý. I díky tomu 

se mohly od poloviny dubna postupně navracet do škol děti a studenti.  

V nouzovém stavu totiž vláda od 1. března na tři týdny výrazně zpřísnila 

pravidla pro pohyb lidí, až na výjimky zakázala cestování mezi okresy  

a krátce také platil zákaz pohybu mimo katastr obce. Také zavřela školky 

i zbývající otevřené školy či zpřísnila pravidla pro zakrytí nosu a úst. Po 

uplynutí tří týdnů se opatření uvolnila jen mírně, například zákaz cest 

mezi okresy zůstal v platnosti až do konce nouzového stavu 11. dubna. 

Jako rizikový pro politickou kariéru se v prvním půlroce ukázal také 

post ministra zdravotnictví, na kterém se do května vystřídali tři muži.  

Léto následně proběhlo, v rámci pandemie, v klidnějším režimu. Do 

země se sice v červenci dostala varianta covid-19 delta plus, která u nás 

postupně začala dominovat, ovšem zahlcení nemocnic nezpůsobila. Na 

podzim bylo také spuštěno očkování třetí dávkou. Politici, zdravotníci  

a odborníci opakovaně vyzývali ohrožené skupiny, aby se nechaly 

přeočkovat, nicméně část lidí odmítala, byť jedinou dávku s tím, že je 

ohrožuje na zdraví.  

V počtu nakažených poté výrazně vybočil listopad, kdy začali 

nemocnice plnit především neočkovaní lidé. 27. listopadu proto vláda  

s cílem šíření viru zbrzdit zavedla v zemi nouzový stav. Omezila také 

konání kulturních akcí, provoz restaurací, zavřela vánoční trhy. Česká 

vláda oznámila i povinná očkování některých profesních skupin. Podobná 

opatření přitom přijímaly i okolní státy. Rakousko se zařadilo mezi vůbec 

nejpřísnější v Evropě. Opatrnost byla na místě. V prosinci se světem 

začala šířit další varianta covid-19, omikron. Opět se zavíraly hranice, 

přitvrzovaly kontroly na nich. Čekalo se, jaký dopad na zdraví bude nová 

varianta mít.   
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Celkem loni zemřelo 139 891 obyvatel Česka, v osmnácti procentech 

případů bylo příčinou onemocnění covid-19. Ve srovnání s rokem 

2020 byl počet zemřelých v Česku vyšší o 10 600, oproti roku 2019 pak 

o 27 500. Více než šestinu zemřelých přitom loni měl na svědomí covid-

19, stal se tak nejčastější příčinou úmrtí. Počet očkovaných nepřesáhl 70 

procent, tedy hranici, kterou odborníci označují za začátek kolektivní 

imunity.  

 

Ale i v roce 2021 se událo v Česku také mnoho dalšího 

Od 27. března do 11. května proběhlo pravidelné sčítání lidu, tentokrát 

poprvé bylo umožněno i elektronicky a obsahovalo 23 otázek. Jeho 

účelem bylo sebrat aktuální statistické údaje o lidech a domácnostech. 

 

Sedmadvacátého března zahynul při pádu vrtulníku na Aljašce 

nejbohatší Čech Petr Kellner (56). Nehodu v horách, k níž došlo zhruba 

80 kilometrů od města Anchorage, nepřežili ještě další čtyři lidé. Všichni 

mířili za heliskiingem, při němž se s lyžemi na nohou vyskakuje přímo  

na svah právě z helikoptéry. 

 

 V dubnu premiér Babiš oznámil, že české bezpečnostní složky mají 

důvodné podezření o zapojení příslušníků ruské vojenské tajné služby 

(GRU) do výbuchů muničních skladů ve Vrběticích v roce 2014, při 

kterých zemřeli dva lidé. Výrok vyústil v diplomatickou roztržku s Ruskem, 

která vedla k vzájemnému vyhošťování diplomatů a zhoršení již tak 

napjatých vztahů. Z ruského velvyslanectví bylo vypovězeno 14 

diplomatů a 4 jeho další zaměstnanci, které české zpravodajské služby 

označily za důstojníky ruských zpravodajských služeb. Krok spustil 

diplomatickou roztržku, v rámci níž museli z Moskvy odletět zase čeští 

diplomaté.    

 

24. června, zhruba deset minut před půl osmou večer, zasáhla několik 

obcí na Břeclavsku a Hodonínsku extrémní bouře s krupobitím a torná-

dem. Usmrtila šest osob, a několik set dalších zranila. Zanechala po sobě 

škody za patnáct miliard korun. K nejzasaženějším obcím patřily: Hrušky, 

Moravská Nová Ves, Mikulčice, Lužice i dvě městské části Hodonína: 

Bažantnice a Pánov. 
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Podle serveru Severe Weather bylo nejtragičtějším tornádem na 

evropském kontinentu od roku 1984.  

 

V polovině září byl prezident Miloš Zeman převezen do pražské 

střešovické nemocnice. Krátce před sněmovními volbami se začalo řešit 

jeho zdraví. Lidé v jeho okolí, v čele s kancléřem Vratislavem Mynářem, 

odmítali vysvětlovat, co se s hlavou státu děje. Jasné informace se ne-

objevily ani v dalších měsících, kdy byl Zeman znovu hospitalizován. 

 

Říjnové volby do Sněmovny ČR skončily vítězstvím opozice. 

Kandidovalo v nich dvacet stran a dvě volební koalice. Hlasování skončilo 

těsným vítězstvím jedné z nich: SPOLU, v níž se sešly ODS, TOP 09  

a KDU-ČSL. Novým premiérem se stal šéf ODS Petr Fiala.  

Následovalo vládní hnutí ANO premiéra Andreje Babiše (27,1 %; 72 

mandátů) a koalice Pirátů a STAN (15,6 %; 37 mandátů). Jako poslední 

se do sněmovny dostala a SPD (9,6 %; 20 mandátů). Podobu nové 

sněmovny výrazně ovlivnila novela volebního zákona. Ta oproti minulosti 

vyrovnávala počty hlasů nezbytných k získání poslaneckého mandátu 

mezi malými a velkým stranami.  

 

Prezident Zeman byl 10. října znovu hospitalizován v Ústřední 

vojenské nemocnici (ÚVN). Kvůli tomu začali politici debatovat o využití 

článku 66 Ústavy, který při neschopnosti hlavy státu vykonávat mandát 

přenáší většinu pravomocí na šéfy Parlamentu a vlády. 25. listopadu 

prezident Zeman opustil Ústřední vojenskou nemocnici (ÚVN), byl 

převezen do Lán. Nemocnice uvedla, že i nadále doporučuje prezidentovi 

péči ve specializovaném zdravotnickém zařízení. Zodpovědnost za péči 

o něj převzala společnost Senior Home Group. Večer byl kvůli prokázané 

nákaze koronavirem převezen zpět do nemocnice. 

 
Třináctého října oznámila Bohemia Energy entity s.r.o., že s okamžitě 

ukončuje svou činnost a přestává dodávat elektřinu a plyn svým 

zákazníkům z řad domácností i firem. Mezinárodní firma v tu chvíli měla 

přes 1,2 miliónu zákazníků. Ti se ocitli na prahu zimy v nejistotě. Dodávky 

elektřiny a plynu sice měli vzhledem k zákonům zajištěné, ovšem za 

mnohem vyšší ceny, než na které měli řádně uzavřené smlouvy. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.idnes.cz/zpravy/domaci/prezident-zeman-by-mel-dnes-opustit-nemocnici-kde-je-s-koronavirem-uvn.A211127_083808_domaci_lre
https://www.idnes.cz/zpravy/domaci/prezident-zeman-by-mel-dnes-opustit-nemocnici-kde-je-s-koronavirem-uvn.A211127_083808_domaci_lre
https://www.idnes.cz/zpravy/domaci/jmenovani-noveho-premiera-petr-fiala-prezident-zeman-uvn-covic.A211126_095518_domaci_kop
https://www.idnes.cz/zpravy/domaci/jmenovani-noveho-premiera-petr-fiala-prezident-zeman-uvn-covic.A211126_095518_domaci_kop
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Od Tří králů se v Herinku držela souvislá sněhová pokrývka a k radosti 
dětí vydržela až do konce ledna. 

 
Bobování v retenční nádrži ve Višňovce 

 
Mrazy ale nebyly tak silné, aby bylo možné bruslit na obecním rybníce 

a dobrovolní hasiči ještě v únoru varovali před vstupem na led. 

Na přelomu března a dubna bylo v Herinku nezvykle teplo – až 20 

stupňů, zato následující období bylo chladné a deštivé. Teplot kolem 25 

stupňů jsme se dočkali až koncem května. 

Léto jako by se vracelo k normálu – teploty zřídka přesáhly 30 stupňů, 

a i deště byly častější než v suchých letech 2018 a 2019. Potvrzují to i 

dlouhodobé statistiky – v roce 2021 spadlo 99 procent dlouhodobého 

normálu. 14. července dokonce zasáhla Herink blesková povodeň, která  
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zaplavila hasičskou zbrojnici, spodní část návsi a hřiště – dobrovolní 

hasiči tak zaznamenali svůj první výjezd v letošním roce. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podzim už byl slunečný a srážek ubylo. Sněhu jsme se dočkali 

nakrátko koncem listopadu a na začátku prosince. Větší sněhová nadílka 

jen těsně minula Štědrý den – napadlo 25.12., ale vydrželo jen do 28. 

prosince. 
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Počet obyvatel se v roce 2021 zvýšil o 96 lidí. Vzhledem k tomu, že 

v tomto roce proběhlo sčítání lidu, byly statistiky upraveny podle výsledků 

tohoto sčítání a celkový počet trvale hlášených obyvatel dosáhl počtu ‚jen‘ 

981. 

  2017 2018 2019 2020 2021 

Počet obyvatel celkem 
615 740 861 952 981 

v tom muži 312 376 431 466 487 

podle pohlaví ženy 
303 364 430 486 494 

v tom 0-14 162 196 231 266 278 

ve věku (let) 15-64 
426 508 586 636 653 

  65 a 
více 

27 36 44 50 50 

Průměrný věk 33,2 33,1 33,1 32,7 32,6 
Zdroj: ČSÚ 

 

Přestože v roce 2021 přibylo po předchozím stavební boomu už jen 13 

nových domů, rostl Herink v porovnání s okolními obcemi stále 

nejrychleji. 

 Dokončené 
byty 

2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 

Herink 34 15 14 11 22 12 74 38 35 13 

Dobřejovice 10 3 13 6 9 2 8 18 17 10 

Modletice - - 1 - - - 3 1 - - 

Popovičky 3 5 2 15 9 6 4 5 11 5 

Zdroj: ČSÚ 

 

 

Zastupitelstvo pracovalo v r. 2021 ve stejném složení, v jakém bylo 

zvoleno ve volbách v r. 2018: 

Zeman Karel – starosta obce 
Masopust Miroslav – místostarosta obce 
Szűcs Attila 
Brhel Tomáš 
Havlíček Martin 
Šteffelová Jana 
Zachař Zdeněk 
Richter Martin 
Schwarzmayerová Jitka 
 

 

obyvatelstvo 
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V roce 2021 se zastupitelstvo obce řešilo zejména téma základní 

školy. Ke konci roku 2020 základní škola v Průhonicích vypověděla 

smlouvu o školském obvodu okolním obcím, Herink tedy musí řešit, kam 

budou zdejší děti do školy docházet. Začátkem března Krajský úřad 

Středočeského kraje určil školský obvod pro obec Herink v Základní 

škole Čestlice. 

Vzhledem k tomu, že vstoupil v platnost nový zákon o odpadech, který 

zvýšil cenu za skládkování, došlo od začátku roku ke změnám 

v poplatcích za svoz odpadu. Poplatky za komunální odpad zůstaly ve 

stejné výši, jako v předchozím roce, ale pro obec to znamená nárůst 

nákladů z 1,8 mil. Kč na 2,2 mil. Kč ročně. Z tohoto důvodu zastupitelstvo 

zpoplatnilo svoz bioodpadu, který byl dosud pro občany Herinku zdarma. 

Nový poplatek za svoz bioodpadu bude činit 700,- Kč ročně. Tímto 

krokem chce obec kompenzovat nárůst nákladů. 

V srpnu daroval Herink na pomoc obcím, zasažených tornádem, 

příspěvek na obnovu ve výši 20.000,- Kč. 

Od 29. září do 26. listopadu probíhala na křižovatce silnice č. 101  

a mezi obcemi Herink a Dobřejovice výstavba kruhového objezdu. Ta 

značně zpřehlednila silniční provoz a má přispět ke snížení vysoké 

nehodovosti v tomto úseku. Výstavba byla dokončena celý týden před 

plánovaným termínem. Také v Herinku se přispělo k větší bezpečnosti na 

silnici – v prosinci byl vybudován nový retardér v ulici Do Višňovky.   

 

Zasedání zastupitelstva obce 

V únoru zastupitelstvo schválilo smlouvu s městem Jesenice na 

zajištění povinné školní docházky. Příspěvek škole byl stanoven na 

10.000,- Kč ročně na jednoho žáka. Dále probíhala jednání se ZŠ 

Průhonice a ZŠ Čestlice. Vzhledem k předpokládanému demografickému 

vývoji se také začalo jednat o vybudování svazkové školy pro obce 

Herink, Dobřejovice a Modletice. Pro výstavbu by bylo možné získat 

státní dotaci ve výši až 85 % nákladů. Přesto by podle předběžného 

odhadu nákladů měl Herink na výstavbu přispět částkou ve výši asi 50 

mil. Kč. Vzhledem k tomu, že by se jednalo o projekt, který bude sloužit 

dlouhá desetiletí, je však tato částka akceptovatelná.  

Dne 8. 3. 2021 určil Krajský úřad Středočeského kraje veřejnou 

vyhláškou školský obvod pro obec Herink v Základní škole Čestlice se 

sídlem Na Návsi 3, Čestlice. 

Společnost Zásilkovna nabídla obci umístění automatu na vyzve-

dávání a odesílání poštovních zásilek, tzv. Z-Boxu. Zdejší občané dosud 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.herink.cz/file.php?nid=1528&oid=8083548
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musí zásilky vyzvedávat v okolních obcích. Zastupitelstvo smlouvu 

schválilo a Z-Box byl instalován začátkem června. Od té doby je hojně 

využíván. 

Zastupitelstvo dále schválilo žádost o dotaci z Fondu obnovy venkova 

vyhlášenou Středočeským krajem na výstavbu nové garáže, která bude 

sloužit k uskladnění techniky pro údržbu obce. 

Obec obdržela prostředy z dotace na výstavbu mateřské školy, celková 

přidělená dotace činila 20 130 000,- Kč. 

SDH začátkem roku provedlo 2 brigády na údržbu zeleně v obci.  

 

Další zasedání zastupitelstva se vzhledem k neutěšené epidemio-

logické situaci konalo až 18. května. 

Výstavba garáže pro obecní techniku provede společnost Univerzální 

stavební, která jako jediná reagovala na výzvu obce. Celkové náklady na 

výstavbu mají činit 1,9 mil. Kč.  

Zastupitelstvo dále jednalo o možnosti propojení Herinku 

s Modleticemi a Dobřejovicemi cestou pro pěší a cyklisty. Ta by mohla 

vést od zastávky MHD k Pražskému okruhu (dálnice D0), kde by se 

napojila na stávající upravené cesty. Zastupitelstvo se shodlo na tom, že 

bude vyhotovena studie proveditelnosti. 

Starosta informoval o jednání s městem Jesenice o zajištění dodávek 

pitné vody. Jesenice plánuje rekonstrukci automatické tlakové stanice 

(ATS) a po svých odběratelích žádá finanční spoluúčast na této akci. 

Výsledkem jednání je smlouva, zaručující maximální příspěvek obce 

Herink, který má činit maximálně 1.336.000,- Kč a navýšení odběru vody 

pro obec na 130.000 m3 ročně. Starosta bude dále jednat se společností 

Penam a.s., která je největším odběratelem pitné vody v obci, o příspěvku 

na toto rozšíření. 

Dále zastupitelstvo diskutovalo výsadbu zeleně v obci. Pro jarní 

výsadbu žádná z oslovených firem nedokázala uspokojit poptávku obce 

– požadovaných druhů stromů a v požadovaném množství (75 kusů) je 

nedostatek. Zastupitelé se shodli na objednání stromů pro podzimní 

výsadbu. Zastupitele dále jednali o tom, aby bylo umožněno obyvatelům 

obce podílet se na nákupu a výsadbě zeleně. Občané si tak budou moci 

vybrat strom v mapové aplikaci a ten bude za příspěvek 2 000,- Kč 

v Herinku vysazen a opatřenpamětní cedulkou s jménem dárce.  
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Na červnovém zasedání zastupitelé projednávali výsledky ankety, 

kterou obec vyhlásila 25. května. Občané měli možnost se vyjádřit, jaké 

využití pozemku v ulici Na hrázi by uvítali. Podle výsledků ankety 

zastupitelstvo obce schválilo záměr vybudování klidové zóny s work-

outovými prvky. Jedná se o v dnešní době populární venkovní „posilovnu“ 

s bradly, žebříky a dalšími konstrukcemi, určenými ke sportovním 

aktivitám. V Herinku bude ještě doplněna pergolou a zelení. 

Zastupitelstvo obce schválilo záměr rozšíření komunikace v ulici Do 

Višňovky s cílem zvýšení bezpečnosti, zpomalení dopravy a zlepšení 

vzhledu. Starosta byl pověřen k zadání projektové dokumentace na tuto 

akci.  

Dále zastupitelé naplánovali výsadbu zeleně ve spolupráci se 

neziskovou organizací Sázíme stromy. Bylo domluveno, že výsadba 

stromů proběhne na náklady společnosti sázíme stromy. Obec zajistí 

občerstvení pro brigádníky. Dary, získané od občanů Herinku za ‚adopci‘ 

stromů, budou použity na následnou péči o zeleň v obci. Předpokládaný 

termín výsadby byl 23. 10. 2021 a 6. 11. 2021, nakonec se však sázelo 

12. listopadu, a to v ulici Do Višňovky, kam se vrátily višně, na okraji 

retenční nádrže byly vysazeny třešně a na dětském hřišti v sídlišti Ve 

stráni, kde převažují habry, doplněné břízami a vrbou. Termín další 

výsadby byl stanoven na jaro 2022. Akce se zúčastnilo asi 12 občanů 

Herinku, SDH přiložilo ruku k dílu při zalévání čertsvě vysazených 

stromků a část práce odvedli brigádníci z firmy Novo Nordisk, kteří se 

akace zúčastnili v rámci dobrovolnického dne. 
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Dalším bodem červnového zasedání ZO bylo zrušení zástavního 

práva obce k pozemkům firmy AR.MA, která uhradila zbylou část 

dohodnutého kompenzačního poplatku ve výši 2 500 000,- Kč. V příštích 

letech na těchto pozemcích (dnes patřících k č. p. 4) vyrostou nové 

řadové domy. 

 

Na dalším zasedání 7. října zastupitelé schválili dlouho očekávaný a 

dlouho zpracovávaný nový územní plán obce. Ten byl podle platných 

předpisů zveřejněn veřejnou vyhláškou a nahradil původní plán z r. 1999. 

Po dlouhých sedmi letech tak Herink splnil zákonnou povinnost 

aktualizace územních plánů, které byly vyhotovené před rokem 2006. 

Náklady, spojené s vyhotovením ÚP budou částečně uhrazeny ze 

státní dotace. 

Starosta předložil návrh výše nájemného za vodovodní soustavu, 

připravený společností 1.Sčv. Vzhledem ke zvýšení nákladů na tvorbu 

fondu obnovy vodohospodářského majetku. Je potřeba počítat se 

zvýšením vodného a stočného pro příští období, a to v souhrnné částce 

o cca 10 Kč/m3. 

Zastupitelé dále jednali o možnosti využití pozemku na jižním okraji 

obytné zástavby k výstavbě pumptracku – sportoviště s uměle vytvoře-
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nými terénními překážkami, které je určené prředevším pro jízdu na kole, 

ale také koloběžce či in-line bruslích. Zástupci občanů, kteří bydlí v okolí 

tohoto pozemku, ale s návrhem nesouhlasí. Obávají se zvýšeného hluku 

a pohybu cizích osob, případně s tím spojenou kriminalitou.  

Další náklady si vyžádal provoz mateřské školy v Herinku. První rok 

fungování ukázal, že není reálné financovat chod MŠ pouze z vybraného 

školného. Vedení MŠ proto požádalo o příspěvek ve výši 320 000,- Kč do 

konce kalendářního roku 2021. Mateřská škola vzhledem k pandemii 

Covid musela vrátit vybrané školkovné za období uzavření MŠ zpět 

rodičům. Toto navýšení ale plně kompenzuje zvýšení příjmů obce, ke 

kterému došlo tím, že obec mateřskou školu provozuje – obec tak získává 

vyšší procento prostřednictvím rozpočtového určení daní. Tento příjem 

obce vzrostl o cca 700 000,- Kč. 

Dále se probírala aktuální situace ohledně zajištění základní školní 

docházky. Zastupitelé se shodli, že vybudování ZŠ formou svazku obcí 

se jeví jako jediné reálné, a to z hlediska ekonomického i sociálního. 

Starosta informoval, že byla dokončena stavba garáže a spolu s ní 

došlo i k opravě dešťové kanalizace. Na výstavbu garáže byla obci 

schválena Středočeským krajem dotace ve výši 961 000,- Kč.  

 

V listopadu zastupitelstvo znovu projednávalo vybudování pumptracku 

na okraji obce. Starosta informoval o možnosti požádat o dotaci  

z dotačního programu MMR: Podpora budování a obnovy míst aktivního 

a pasivního odpočinku. Na základě podnětu obyvatel přímo sousedících 

s pozemkem, na kterém má být pumptrack vybudován, bylo upraveno 

umístění tělesa pumptracku tak, aby bylo co nejdále od hranice zástavby.  

Starosta předložil zastupitelstvu kalkulaci vodného a stočného, 

vypracovanou společností 1. SčV a.s. Kalkulace navrhuje zvýšení 

vodného o 4,01 Kč/m3 a nárůst stočného o 0,61 Kč/m3. Jako hlavní 

důvody navýšení cen uvádí společnost předpokládanou inflaci a zvyšo-

vání ceny energií.  

Další zvýšení cen se v příštím roce bude týkat odpadů - nový způsob 

výpočtu ceny za nádobu je násobek velikosti nádoby a počtu svozů, 

přičemž navrhovaná cena je 0,45 Kč/1 l. Starosta informoval, že obec ze 

svého rozpočtu i po schválení této vyhlášky dotuje likvidaci odpadů 

částkou cca 1,1 mil Kč. 

Zastupitelé schválili záměr odkupu pozemku na jižním okraji katastru 

obce o celkové výměře více než 15 tisíc m2 (p. č. 614 v k.ú.) Tento 

pozemek bude možné v budoucnu použít např. ke směně pozemku  
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s jinými vlastníky, pokud obec bude chtít budovat stezky nebo jinou 

infrastrukturu.  

Starosta obce navrhl vyplatit odměnu pro starostu a místostarostu 

obce, a to za dokončení mimořádně významných akcí v roce 2020 a 

2021. Uvedl, že se jedná především o dokončení a otevření Mateřské 

školy, vybudování chodníků v ulici Radějovická, vybudování zázemí pro 

techniku obce a dokončení územního plánu. Starosta dále informoval, že 

na tyto akce se podařilo získat v součtu cca 26 milionů Kč. Starosta navrhl 

výši odměn 90 000,- Kč pro starostu obce a 50 000,- Kč pro místostarostu 

obce. Zastupitelstvo tento návrh schválilo. 

Zastupitelstvo obce odsouhlasilo převod 17 000 000,- Kč z účtu 

vedeného u ČNB, který není nijak úročen, na termínovaný vklad  

s výpovědní lhůtou tři měsíce vedený u Komerční bank, kde bude úrok 

činit 2 % ročně. Zároveň zůstane zachována na běžném účtu dostatečná 

částka na zajištění běžného chodu obce. 

Ve věci výstavby základní školy se situace od minulého projednávání 

zkomplikovala – obec Dobřejovice jedná o společné základní škole také 

s Čestlicemi, Modletice chtějí vystavět vlastní základní školu s tím, že 

bude spoluinvestorům - okolním obcím - garantovat umisťování jejich dětí 

po dobu 30 let. Pro Herink zůstává preferovanou variantou výstavba 

svazkové školy, která nabízí větší jistotu vyrovnaného partnerství, 

v krajním případě by obec přistoupila k výstavbě vlastní ZŠ. 

 

 
V prosinci už přišel na řadu rozpočet na následující rok. 

Zastupitelstvo obce schválilo rozpočet obce pro rok 2022 s těmito 

základními položkami:  

Rozpočtové příjmy: 20 637 000,00 Kč 

Rozpočtové výdaje: 20 033 500,00 Kč 
Výsledek:                    603 500,00 Kč 

Rozpočet je schválen jako přebytkový. 
 
Převod peněžních prostředků na termínovaný vklad u Komerční banky 

byl bankou upraven – aktuální podmínky banky umožňují uložení vkladu 

pouze se 6měsíční výpovědní lhůtou s úročením 2,1 %. Zastupitelstvo 

tuto změnu schválilo. 

Množí se stížnosti občanů na společnost České ploty, která sídlí v ulici 

Do Višňovky. Provoz firmy v dopravních špičkách často blokuje dopravu, 

v ranních hodinách je porušován noční klid a dochází i k poškozování 
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obecního majetku. Starosta informoval, že s firmou jedná pravidelně 

zatím s nulovým výsledkem. Zastupitelé se shodli na odeslání oficiálního 

dopis datovou schránkou, aby společnost urychleně zjednala nápravu. 

 

Závěrečný účet za r. 2020 (v Kč) 

 Schválený rozpočet Skutečnost 2020 

Příjmy 38 598 600,- 48 134 377,55 

Výdaje 46.272.500,- 69.428.368,65 

 

Rozpočet obce byl plánován jako schodkový z důvodu probíhající 

výstavby mateřské školy. Další větší investicí v r. 2020 byla výstavba 

chodníku a veřejného osvětlení v ulici Radějovická. Na výstavbu 

mateřské školy byla v r. 2020 proplacena první část dotace ve výši  

4 468 140,86 Kč. K proplacení druhé části dotace došlo na začátku 

následujícího kalendářního roku 2021.  

 Konečné výdaje tak převýšily příjmy o 21 293 991,10 Kč. 

 

Návrh rozpočtu pro rok 2021 počítá s lehkým přebytkem: 

Rozpočtové příjmy 19 403 300,00 Kč  

Rozpočtové výdaje  17 089 500,00 Kč  

Výsledek 2 313 800,00 Kč 

 

V roce 2021 získala obec tyto státní dotace: 

• Na výstavbu mateřské školy bylo doplaceno  15 661 957,46 Kč 

• Na stavbu garáže pro údržbu obce 952 000,- Kč 

• Na pořízení územního plánu 408 072,- Kč 
Spolu s dalšími dotacemi, spojenými s výkonem státní správy tak 

Herink získal od státu celkem 17.628.891,68 Kč. 
 

 

Namísto žluté obalovny, zářící do kraje celá dlouhá léta, dostal Herink, 

resp. společnost EUROVIA, která obalovnu provozuje, nové zařízení – 

větší, ale méně nápadné. Tato nová obalovna získala v dubnu ocenění  

v soutěži „Český energetický a ekologický projekt, stavba a inovace“, 

kterou každoročně vyhlašuje společnost TOP EXPO. Odborná porota 

provozovně udělila cenu v kategorii „Inovace“ za její přínos v oblasti 

ekologie a recyklace, kdy tato provozovna dokáže zpracovávat až 90% 

recyklovaného materiálu, a to díky tzv. paralelnímu bubnu, který je její 

součástí. 
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Firem v Herinku v r. 2021 opět přibylo, i když už ne tak výrazně, jako 

v prvním covidovém roce 2020. 

 

K 31.12.  Celkem 

v tom s počtem zaměstnanců 

neuve-
deno 

bez 
zaměstnanců 

1 - 
5 

6 - 
9 

10 
- 

19 

20 
- 

24 

25 
- 

49 

50 
- 

99 

100 
- 

199 

2021 183 24 138 15 3 1 . 1 . 1 

2020 176 23 134 14 2 1 . 1 . 1 

2019 151 24 107 16 2 . . 1 . 1 

2018 142 25 97 15 2 1 . 1 . 1 
Zdroj: ČSÚ 

 

 

Podíl nezaměstnaných v Herinku výrazně klesl, ale ještě nedosáhl 

úrovně, která zde byla obvyklá před covidem: 

  

Uchazeči o zaměstnání Podíl nezaměstnaných osob 

v evidenci úřadu práce (%) 

celkem dosažitelní celkem muži ženy 

31.12.2021 13 12 1,89 0,63 2,42 

31.12.2020 20 19 3,24 2,46 3,97 

31.12.2019 7 6 1,18 0,8 1,55 

31.12.2018 5 5 1,17 0,96 1,38 
Zdroj: ČSÚ 

 

 

Od září 2020 je v obci mateřská škola, o výstavbě základní školy se 

jedná (viz kapitola Zasedání ZO). 

Mateřská škola se začíná zapojovat do veřejného života v obci. Pro 

začátek uspořádala den otevřených dveří – uskutečnil se u příležitosti 

ročního fungování školky, 18. září. 
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Třídy i zázemí jsou útulné, čisté a účelně vybavené a děti už si je stihly 

i náležitě vyzdobit. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Další plánovaná akce mateřinky bylo zpívání při tradičním rozsvěcení 

vánočního stromku na návsi. Z důvodu zpřísněných protiepidemických 

opratření se ale akce nekonala, tak snad nám děti zazpívají někdy 

příště… 

 
 
Spolky v obci 
 
Sbor dobrovolných hasičů  
 

V r. 2021 má 21 členů. Složení výboru sboru zůstalo beze změn. 
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Kvůli omezením, spojeným s COVID-19 nepořádali herinští hasiči 

v roce 2021 akce pro veřejnost, konalo se ale několik brigád - hasiči 

vyčistili a propláchli dešťovou strouhu před úřadem a pomáhali při údržbě 

zeleně u rybníka a podél vycházkové trasy. 

Po červnovém tornádu na jižní Moravě se hasiči aktivně zapojili do 

pomoci této oblasti. 

- z pokladny Sdružení dobrovolných hasičů Herink darovali finanční 

dar ve výši 10.000,- Kč. 

- uspořádali sbírku mezi svými členy a vybranou částku 17.000,- Kč 

použili rovněž na pomoc Moravě. Část těchto peněz byla předána 

konkrétním rodinám z postižené oblasti, za část hasiči pořídili 

stavební materiál, opět pro konkrétní rodiny, které potřebovaly akutní 

pomoc. 

- z rozpočtu výjezdové jednotky Herink JPO V. byla pořízena materiální 

pomoc ve výši 20.000,- Kč. Za tyto prostředky byly nakoupeny 

hadice, džberové stříkačky, proudnice pro malé hasiče z Moravské 

Nové Vsi. Jejich vedoucí mládeže od SDH Herink dále obdržela 

zásahovou přilbu Galet v hodnotě Kč 10.000,-. 

- a nakonec hasiči ještě připravili pro několik dětí z postižené oblasti 

hračky se vzkazy.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Spolek SK Herink, z.s.  
 

V roce 2021 má 24 členů, složení výboru zůstalo v r. 2021 beze změn. 
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 Zapsaný spolek v roce 2021 opět uspořádal několik akcí pro obyvatele 

Herinku. I v tomto roce jsme se ale bez některých tradičních událostí 

museli obejít kvůli protiepidemickým opatřením. Více o proběhlých 

setkáních si můžete přečíst v následující kapitole.  

 

 

V době nejtvrdších opatření proti šíření COVID-19, kdy jsme se museli 

zdržovat pouze v katastru obce, jsem připravila pro malé i velké obyvatele 

Herinku komentovanou vycházku obcí. V březnu byla na webových 

stránkách zveřejněna mapa důležitých míst v obci. Na těchto místech 

mohli zájemci najít QR kód s odkazem na internetovou stránku, kde bylo 

toto místo popsáno a popis doplněn historickými fotografiemi a dalšími 

zajímavostmi, vztahujícími se k tomuto místu. Celou procházku si můžete 

prohlédnout v Příloze 1. 

V dubnu se v omezeném měřítku konala každoroční celostátní akce 

„Ukliďme Česko“. V Herinku se jí pod záštitou SDH Herink a SK Herink. 

Přestože se letos musela akce obejít bez občerstvení a opékání 

špekáčků, zúčastlilo se 28 dobrovolníků, z toho 14 dětí. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

veřejný a 
kulturní život v 
obci  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



22 
 

V červnu se už opatření zmírnila a SK Herink mohl uspořádat tradiční 

turnaj v nohejbale. Odehrál se 26.6. a zúčastnil se maximální možný 

počet – 10 týmů. Po dlouhém odloučení si všichni tento slunečný den 

společně užili. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Další akcí, kterou SK Herink uspořádalo, bylo vítání školního roku, 

určené především dětem. Odehrálo se na obecní návsi 28. srpna a neslo 

se v duchu olympijských her. Na 40 malých závodníků se utkalo  

ve sportovních i zábavných hrách a nejlepší byli úplně všichni. Olympijský 

oheň pak posloužil o opečení vuřtů. 
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V září proběhlo za podpory obce 6. vinobraní ve Stodole Herink – 

setkání místnícj i přespolních s dobrým vínem a dobrou hudbou. 

 

 

Další nohejbalový turnaj v režii SK Herink se odehrál 9. října. Deset 

týmů znovu poměřilo své síly a opět se bylo na co koukat.  
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Nechyběla ani pečená krkovice a další tradiční občerstvení. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A 30. října tu byl opět Halloween s vyřezáváním dýní, maskami a 

lampionovým průvodem pro děti i dospělé pod taktovkou SK Herink. To 

jsme ještě netušili, že nám covid opět zkomplikuje život a je to zase na 

nějaký čas poslední akce. 
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Mikulášská nadílka, rozsvěcení vánočního stromu a další už nebylo 

kvůli epidemii možné uskutečnit. 

 

Za podpory SK Herink ale několik šikovných žen z Herinku připravilo 

nový krásný slaměný betlém, který ozdobil náves v období adventu. 

 

 

A to, co nás čeká v příštím roce, je prozatím velkou neznámou… 
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Seznam příloh: 

Příloha č. 1   Máme rádi Herink 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Přehled použitých zkratek: 

ČSÚ           Český statistický úřad 

ČR           Česká republika 

EU  Evropská unie  

MMR  Ministerstvo pro místní rozvoj  

MŠ  mateřská škola  

SDH  Sbor dobrovolných hasičů  

ZO  zastupitelstvo obce  

ZŠ  základní škola  

 
 


